



IN MEMORIAM

IN MEMORIAM



Prof. dr. sc. Vinko Rogić / Ph. D.

(8. studenog 1945. - 18. kolovoza 2003.)

(8 November 1945 - 18 August 2003)

(8 November 1945 - 18 August 2003)

Dana 18. kolovoza 2003. preminuo je prof. dr. sc. Vinko Rogić, redoviti profesor Građevinskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru.

U ovom kratkom sjećanju nije moguće prikazati životni put izuzetnog nastavnika, znanstvenika i stručnjaka kakav je bio profesor Rogić. O takvim ljudima ne govori se mnogo, za njih govore djela koja su nam ostavili u naslijeđe. Rođen je 8. studenog 1945. godine u Radišićima, Bosna i Hercegovina. Osnovnu školu i gimnaziju završio je u Ljubuškom. Diplomirao je na Prirodoslovno-matematičkom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, kemijski smjer 22. listopada 1969. Godina 1968. i 1969. predavao je fiziku i kemiju na gimnaziji u Ljubuškom. Godine 1969. zaposlio se na Institutu Ruđer Bošković u Zagrebu, te upisao poslijediplomski studij na PMF-u u Zagrebu, Rendgenografija i kristalna strukturalna analiza. Godine 1972. obranio je magistarski rad pod naslovom Magnezij-oksikloridna veziva na istom fakultetu. Doktorat pod naslovom Kristalne i molekulske strukture nekih nezasićenih amino-šećera radio je na Institutu Ruđer Bošković, a disertaciju je obranio 24. prosinca 1975. godine na PMF-u u Zagrebu. Od 1974. do 1977. radi u Institutu za metalurgiju u Sisku, a 1977. postaje ravnateljem Srednjoškolskog centra u Ljubuškom. Od 1. rujna 1978. godine, tj. od utemeljenja, pa do kraja života bio je zaposlen na Građevinskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru. Od 1983. do 1988. bio je prodekan za znanstveno-nastavni rad, a obnašao je

funkciju dekana 1992. godine. Od 1990. do 1993. godine je bio koordinator projekta za BiH Development in Strength in cement - the effect of addition. Od 1. prosinca 1992. godine radi i na Geotehničkom fakultetu u Varaždinu Sveučilišta u Zagrebu. Objavio je 41 znanstveni i stručni rad i 8 važnijih projekata, što se može vidjeti na web stranici Građevinskog fakulteta Sveučilišta u Mostaru.

Vinko Rogić, the full professor of the Faculty of Civil Engineering of the Faculty of Mostar, died on 18 August 2003.

In this short memory, it is not possible to portray the career of an exceptional teacher, scientist and expert as professor Rogić was. People do not speak much about such people; it is the deeds they left for us as legacy that speak for them. He was born on 8 November 1945 in Radišići, Bosnia and Herzegovina. He completed the primary school and gymnasium in Ljubuški. He graduated from the Faculty of Science of the University of Zagreb, the department of chemistry, on 22 October 1969. In 1968 and 1969, he was teaching physics and chemistry at the Gymnasium in Ljubuški. In 1969, he was employed at the Institute Ruđer Bošković in Zagreb, and in the same year entered postgraduate studies at FS (PMF) in Zagreb, the roentgenography and crystal structural analysis. He defended his master's thesis titled Magnesium- oxychloride binders at the same faculty in 1972. He did his doctorate titled Crystal and molecular structures of some unsaturated amino-sugars at the Institute Ruđer Bošković, and he defended the dissertation on 24 December 1975 at FS in Zagreb. From 1974 to 1977, he worked at the Institute of Metallurgy in Sisak, and in 1977 he became the director of the High-School Center in Ljubuški. From 1 September 1978, i.e. from the establishing, up to the end of his life, he was employed at the Faculty of Civil Engineering of the University of Mostar. From 1983 to 1988, he was the vice-dean for science and education, and in 1992 he filled the position of dean. From 1990 to 1993, he was the manager of project for B&H the Development in Strength in Cement - the Effect of Addition. From 1 December 1992, he worked also at the Faculty of Geotechnical Engineering in Varaždin,

part of the University of Zagreb. He published 41 scientific and expert papers and 8 major projects, which is presented at the web page of the Faculty of Civil Engineering of the University of Mostar.

Am 18. August 2003 verscheid prof. dr. Phil. Vinko Rogić, ordentlicher Professor der Bau-fakultät auf der Universität Mostar.

In dieser kurzen Erinnerung ist unmöglich Lebenslauf dieses hervorragenden Lehrers, Wissenschaftlers, wie unser Professor Rogić war, zu zeigen. Über solchen Menschen spricht man nicht viel, für sie sprechen allein ihre Werke, die sie uns in Hinterlassenschaft ließen. Er wurde am 8. November 1945 in Radišići, Bosnien und Herzegovina geboren. Grundschule und Mittelschule besuchte er in Ljubuški. Am 22. Oktober 1969 diplomierte er auf Mathematisch-Naturwissenschaftlichen Fakultät Universität in Zagreb, Richtung Chemie. 1968 und 1969 unterrichtete er Chemie auf Gymnasium in Ljubuški. Im Jahre 1969 beschäftigte er sich auf dem Institut Ruđer Bošković, und im gleichen Jahr schrieb er Nachdiplomstudium auf der Mathematisch-Naturwissenschaftlichen Fakultät ein, Röntgenographie und Kristall Struktur Analyse. Magisterarbeit mit dem Titel Magnesium-Oksydchlor Verbindungen verteidigte er 1972 auf der gleichen Fakultät. Doktorarbeit unter dem Titel Kristall und Molekular Strukturen einigen ungesättigten Amino- Zucker machte er auf Institut Ruđer Bošković, du seine Dissertation verteidigte er am 24. Dezember 1975 auf der Mathematisch-Naturwissenschaftlichen Fakultät in Zagreb. Seit 1978 bis 1977 arbeitet er auf dem Metallurgieinstitut in Sisak, und 1977 wird er Direktor des Mittelschulzentrums in Ljubuški. Seit 1. Oktober bzw. seit seiner Gründung war er auf der Baufakultät der Universität in Mostar beschäftigt. Seit 1983 bis 1988 war er Prodekan für Wissenschaftlich - Lehrerarbeit, und amtierte Dekanfunktion 1992. Seit 1990 bis 1993 ist er Koordinator des Projektes für Bosnien und Herzegovina Development in Strength in cement - the effect of addition Seit 1990 bis 1992 arbeitet er auf der Geotechnischen Fakultät in Varaždin Universität Zagreb. Er veröffentlichte 41 Wissenschaftsarbeit und Facharbeit und 8 wichtige Projekte, was man auf dem web der Bau-fakultät Universität in Mostar sehen kann.

IN MEMORIAM



Mahmud Kapić

(16. siječnja 1943. - 28. travnja 2006.)

(16 January 1943 - 28 April 2006)

(16. Januar 1943 - 28. April 2006)

Mahmud Zlatko Kapić, ili kraće Maho kako smo ga svi zvali, rodio se 16. siječnja 1943. godine u Trebinju. Osnovnu i srednju učiteljsku školu završava u Mostaru. Godine 1962. zapošljava se u VP 3334 u Mostaru, a 1964. godine odlazi na odsluženje vojnog roka. Po povratku se zapošljava u Osnovnoj školi "Braća Krpo" u Domanovićima, područno odjeljenje Opličići. Uspješno radi kao nastavnik razredne nastave sve do 1979. godine. Na Građevinski fakultet u Mostaru Maho dolazi 1979. godine gdje radi sve do kraja života.

Cijeli svoj radni vijek naš je Maho pružao ruku razuma, povjerenja, nade i pomoći. I to svima bez obzira na sve one podjele među ljudima. Kao da su njega baš te podjele još i više približavale svim ljudima, a posebno studentima o kojima se dugi niz godina brinuo. Bez obzira na velike poteškoće koje je život nosio, naš Maho ruku pomoći i utjehe nikada nije povlačio sebi ili je krio od drugih u džepu. Uvijek je bila spremno ispružena. I uvijek su svi studenti bili njegovi, a naš Maho njihov. Maho je bio i ostao zapamćenim dijelom stvarnosti jedne cijele visokoškolske ustanove i svih ljudi u njoj. I most među njima.

Kada odlazi veliki čovjek kao naš Maho, ne po akademskoj tituli, ne po položaju u društvu ili po novcu u lisnici, već po jednostavnosti, srcu i nedjeljivoj dobroti, u očima svih koji su ga poznavali, uz njihovu duboku i iskrenu tugu, miješa se i veliki ljudski ponos.

Neka mu je vječni mir u tvrdoj i kamenitoj, ali toploj i ponosnoj hercegovačkoj zemlji, zemlji koju je uz ljude toliko volio, tu pored njegove Neretve!

Mahmud Zlatko Kapić, or shortly Maho as we all called him, was born on 16 January 1943 in Trebinje. He completed elementary and high teacher's school in Mostar. In 1962, he was employed in VP 3334 in Mostar, and in 1964 he left to complete his military service. Upon his return, he took a job in the Elementary School "Braća Krpo" in Domanovići, field class Opličići. He successfully worked as a teacher of classroom instruction until 1979. Maho came to the Faculty of Civil Engineering in 1979, where he worked for the rest of his life.

For his entire active life, Maho offered the hand of sense, confidence, hope and help. And he offered it to everybody, regardless of all those separations among people. As if those very separations brought him even closer to all people, and especially to students for which he cared for many years. Regardless of big difficulties that life was bringing along, our Maho never took back his hand of help and comfort or hid it away from the others in his pocket. His hand was always readily offered. And all students were always his, and our Maho was theirs. Maho was and Maho has remained a memorable part of the reality of an entire institution of higher education and all people in it. And bridge between them.

When a great man like our Maho departs, great not by academic title, or by position in the society, or by cash in his wallet, but by simplicity, heart and inseparable kindness in the eyes of everybody familiar with him, with their deep and sincere sorrow, they also feel big human pride.

May eternal peace be with him in the hard and rocky but warm and proud Herzegovinian land, the land that he loved so much together with people, here near his Neretva river!

Mahmud Zlatko Kapić oder kürzer Maho, wie wir ihn nannten, wurde am 16. Januar 1943 in Trebinje geboren. Grundschule und Mittelschule für Lehrerbildung besuchte er in Mostar. Im Jahre 1962 beschäftigte er sich in VP 3334 in Mostar, und 1964 geht er Verpflichtung beim Militärdienst zu leisten. Später beschäftigte er sich in der Grundschule „Braća Krpo“ in Domanovići Abteilung Opličići. Als Lehrer arbeitet er mit bis 1979. An die Baufakultät in Mostar kommt Maho 1979, wo er bis zu Ende seines Lebens bleibt. Die ganze Zeit gab unser Maho eine Hand voller Verständnis, Vertrauen, Hoffnung und Hilfsbereitschaft. Er war zu allen freundlich, ihn interessierten nicht die Spaltungen unter den Menschen. Diese Spaltungen machten ihn noch näher an den Menschen, besonders den Studenten, um die er sich eine lange Zeit kümmerte. Trotz den großen Schwierigkeiten, die das Leben trug, war unser Maho für jeden da, um seine vertrauensvolle Hand zu geben. Immer waren alle Studenten, seine Studenten, und unser Maho war ihr Maho. Maho war, und ist noch immer in unseren Gedanken, er ist ein Teil der Wahrheit, einer ganzen Hochschulinstitution und aller Leute, die in dieser Institution arbeiten und arbeiteten. Er ist eine Brücke, die alle verbindet. Wenn ein großer Mensch wie unser Maho weggeht, nicht groß durch seinen Akademietitel, nicht wegen der Gesellschaftsstellung, sondern wegen der Einfachheit und seiner Herzengüte. In Augen aller Menschen, die ihn kannten, neben einem tiefen Leid, steht auch ein starker menschlicher Stolz. Sei ihm die ewige Ruhe in der harten, steinigen, aber warmen und stolzen herzegowinischen Erde, die er neben der Leuten so liebte, hier neben seiner Neretva!

IN MEMORIAM



Josip Predrag Barbarić – Pega
(19. travnja 1960. – 18. svibnja 1993.)

(19 April 1960 - 18 May 1993)

(19. April 1960 - 18. Mai 1993)

Predrag Barbarić rođen je u Livnu 1960. godine, od majke Mare i oca Stanka. Osnovnu školu i gimnaziju završava u Mostaru. Student je prve generacije Građevinskog fakulteta u Mostaru od 1978. godine. Kao apsolvent predaje u srednjoj građevinskoj školi. Fakultet završava kao odličan student 1983. godine. Po završetku studija zapošljava se u G.P. „Hercegovina“. Nekoliko godina kasnije prelazi na Fakultet gdje je bio asistent na predmetima katedre za materijale i konstrukcije. Pohađao je poslijediplomski studij na Građevinskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu.

U ratu 1992. godine Pega se uključuje u postrojbe HVO-a. Čak i kao pomoćnik ministra za promet i veze ostaje vojno aktivan. Poginuo je u Mostaru, na Bulevaru, u svibnju 1993. ne prihvaćajući da cijeli Mostar nije njegov grad.

Pega je bio omiljen u društvu, među svojim vršnjacima i među studentima, s kojima se uvijek rado družio. Nikada se nije postavljao visoko, niti je okretao glavu od ljudi s kojima je živio. Nije se izmicao kada bi nekome trebalo pomoći. Svojim kolegama je bio oslonac i podrška, nije mu nedostajalo hrabrosti da gazi kroz život uzdignute glave.

Generacije njegovih studenata pamtit će ga po tome što im je približio i rasvijetlio mnoge tajne mehanike I, mehanike fluida i otpornosti materijala, po

korektnom, skoro očinskom, odnosu prema svojim studentima, po pjesmama koje je pjevao i svirao, po pomoći ljudima u ratu i po još mnogo čemu.

Predrag Barbarić was born in Livno in 1960 from mother Mara and father Stanko. He completed elementary school and gymnasium in Mostar. Since 1978, he was a student of the first class of the Faculty of Civil Engineering in Mostar. As a graduate A.B.D., he lectured in the School of Civil Engineering. He graduated from the faculty as a top student in 1983. Upon completion of his studies, he took a job with GP Hercegovina. A couple of years later, he moved to the faculty and worked as an instructor of several subjects at the Department of Materials and Structures. He attended postgraduate studies at the Faculty of Civil Engineering of the University of Zagreb.

In the war, in 1992, Pega became actively involved in units of the Croatian Army and Croat Council of Defense. Even as the Deputy Minister of Traffic and Communications of the city of Mostar, he remained active in the army. He was killed in Mostar in the street of Bulevar in May 1993, never accepting that his city was not the entire city of Mostar.

Pega was favored in society, among his age group and among students whose company he kept with pleasure. He never placed himself high or turned his head away from people he lived with. When somebody needed help, he was there. He was support and encouragement to his colleagues and did not lack courage to pace through life with his head high.

Classes of his students will remember him for bringing and clarifying many secrets of Mechanics I, Fluid Mechanics and Strength of Materials for them, for fair, almost fatherly, relation to his students, for songs he sang and played, for his help to people in the war, and for many other things.

Dear Pega, may God grant you eternal peace!

Predrag Barbarić wurde in Livno 1960 von Mutter Mara und Vater Stanko geboren. Grundschule und Gymnasium besuchte er in Mostar. Er ist Student der ersten Generation der Bau fakultät in Mostar seit 1978. Als Absolvent unterrichtet er in Bauschule in Mostar. Sein Studium beendet er 1983 mit höchsten Noten. Nach dem Studium beschäftigt er sich in G.P. „Hercegovina“. Einige Jahre später geht er an die Fakultät und arbeitet als Assistent für einige Fächer auf dem Lehrstuhl für Materialien und Konstruktionen. Er besucht Nachdiplomstudium auf der Bau fakultät der Universität in Zagreb.

Im Krieg 1992 Pega schloss sich den Einheiten von HV und HVO an. Auch als Ministersekretär für Verkehr und Verbindungen von Stadt Mostar bleibt er Militäraktiv. Er kam in Mostar auf Bulevar im Mai 1993 ums Leben, weil er nicht akzeptieren konnte, dass seine Stadt Mostar nicht eine einheitliche Stadt ist.

Pega war von seinen Freunden Altersgenossen und Studenten beliebt. Er verbrachte gern seine Zeit mit ihnen. Er stellte sich nie über anderen Menschen, und wendete nie sein Kopf ab, von den Leuten mit denen er lebte. Er war für jeden Menschen hilfsbereit. Für seine Kollegen war er ein Halt und eine Unterstützung. Er war Tapfer und ging durch das Leben voller Stolz.

Den Generationen seiner Studenten wird er in der Erinnerung bleiben. Er hat ihnen viele Geheimnisse der Mechanik I, Meckanik der Fluiden, Härte der Materialien näher gemacht. Seine Beziehung zu den Studenten war korrekt, fast väterlich, er spielte und sang gern Lieder mit ihnen und im Krieg war für jeden Menschen hilfsbereit.

Lieber Pega, der Gott soll dir ewigen Frieden geben.



JOSIP PREDRAG BARBARIĆ-PEGA
ASISTENT NA GRAĐEVINSKOM FAKULTETU
ROĐEN 1960. POGINUO 1993.



DRAGAN CVITKOVIĆ
DIPLOMIRAO NA GRAĐEVINSKOM FAKULTETU
ROĐEN 1967. POGINUO 1993.



VLADO VLADIĆ
APSOLVENT NA GRAĐEVINSKOM FAKULTETU
ROĐEN 1964. POGINUO 1993.



ŽELJKO VUKOJA
STUDENT PRVE GODINE GRAĐEVINSKOG FAKULTETA
ROĐEN 1971. POGINUO 1995.

VJEČNA VAM SLAVA I HVALA

U SPOMEN KOLEGAMA POGINULIM U DOMOVINSKOM RATU,
STUDENTI, NASTAVNICI I DJELATNICI GRAĐEVINSKOG FAKULTETA
SVEUČILIŠTA U MOSTARU

